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Dansk Told & Skatteforbund                  
Jernbanegade 4, 2.th. 
1608 København V 
 
 

Hovedbestyrelsesreferat 
 

4. december 2019 
 
HB-referat nr. 11/2019 
 
Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 12. november 2019, kl. 10.00 – 17.00, i DTS-
Sekretariatet, Jernbanegade 4, 2.th., 1608 København V 
 
Dagsorden: 1.   Velkomst 
 2.   Godkendelse af referater 
 3.   Finanslov for 2020 
 4.   TR´s (DTS) roller og vilkår i Gældsstyrelsen i Roskilde 
 5.   Gældsfilosofi 
 6.   Vurderingsområdet 
 7.   Forbundets TR-struktur 
 8.   Forbundets interne kommunikation 
 9.   Status for flytteplaner 
 10. Enkeltsager 
 11. PULS – Tillæg ´20 
 12. Ledelsesværktøjer 
 13. Lederevaluering 
 14. 365 - MyAnalytics 
 15. Folkemødet 2020 
 16. Mødeplan 
 17. CO10´s repræsentantskab 
 18. Evaluering af repræsentantskabsmødet 2019 
 19. Nyt fra sekretariatet 
 20. Nyt fra kredse og TR-fora 
 21. Nyt fra udvalg 
 
Deltagere: Jørn Rise Forbundsformand 
 Allan Christensen Næstformand 

Bjarne H. Madsen Chefkredsen 
 Jan Magnusson DTS Valggruppe I 
 Lene Höilund DTS Valggruppe II 
 Kim Andersen DTS Valggruppe III 
 Jens Norlund DTS Valggruppe IV 
 Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds I (Nord) 
 Anita Illum DTS Kreds II (Syd) 
 Henrik Møller DTS Kreds III (Øst) 
 Niels Gyrsting DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.) 
 Marianne Nielsen Seniorkredsen 
    
 Ole Pedersen Redaktør 
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 Anette Albrechtsen Faglig sekretær 
 Jan Nørner Faglig sekretær 
  
 
1.   Velkomst 

 
Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.  
 
Der var afbud fra de faglige sekretærer Merete Keller Berdiin og Connie 
Mortensen. 
 

 
2.   Godkendelse af referater 
 

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ekstraordinæ-
re hovedbestyrelsesmøde den 2. oktober 2019 og af det ordinære hoved-
bestyrelsesmøde den 21. oktober 2019.  

 
 
3.   Finanslov for 2020 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om regeringens finanslovsforslag 
for 2020, som nu er under forhandling med de politiske partier. Stadet på 
forhandlingerne er uvist. 
 
FH har afholdt et fyraftensmøde om genopretning af Skatteforvaltningen. 
Her var der en paneldebat, hvor bl.a. Jørn Rise deltog i panelet. Der var 
en god debat også med repræsentanter for politiske partier, og debatten 
kom bredt rundt om forholdene i Skatteforvaltningen, hvor der bl.a. blev 
peget på behovet for en styrkelse af kontrollen. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse om genopretningen af Skatte-
forvaltningen og behovet for en styrkelse af kontrollen – herunder hvilke 
elementer forbundet kan anvende for at understøtte behovet for flere res-
sourcer på kontrolområdet.  
 
 

4.   TR´s (DTS) roller og vilkår i Gældsstyrelsen i Roskilde 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om en udveksling af synspunk-
ter, der har været mellem tillidsrepræsentanter i Roskilde og en underdi-
rektør i Gældsstyrelsen omkring tillidsrepræsentanternes rolle og vilkår. 
 
Forbundet har på den baggrund givet en skriftlig tilbagemelding til den 
pågældende underdirektør omkring forbundets syn på tillidsrepræsentan-
ternes roller og vilkår med en nærmere beskrivelse de pågældende tillids-
repræsentanters roller og opgaver. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af forholdene for tillidsrepræ-
sentanterne ved Gældsstyrelsen i Roskilde og støtter fuldt ud op omkring 
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de pågældendes varetagelse af deres roller som tillidsrepræsentanter og 
under iagttagelse af de generelle TR-vilkår, der er indgået aftale med 
Skatteforvaltningen omkring. 
 
 

5.   Gældsfilosofi 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om forslag fra Dansk Folkeparti 
om flytning af gældsinddrivelsen fra staten til kommunerne i en midlerti-
dig periode på f.eks. tre år.  
 
Gældsfilosofien havde også været genstand for drøftelse på møde i kon-
taktudvalget mellem departementschefen og formændene for personale-
organisationerne den 29. oktober 2019.  
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af gældsfilosofien i forbindelse 
med inddrivelse af gæld til det offentlige. 
 
Efter Dansk Told & Skatteforbunds opfattelse vil forslaget om flytning af 
gældsinddrivelsen til kommunerne bestemt ikke løse problemerne – men 
blot skubbe dem et andet sted hen. Kommunerne har ikke de it-systemer, 
der skal til for at understøtte inddrivelsen, og har heller ikke længere 
medarbejdere med kompetencer som f.eks. fogeder, hvilket det kræves 
for at løse opgaven.  
 
Endvidere udgør de kommunale krav kun en meget lille del af de samle-
de, offentlige krav – som fordringshavere udgør de kun ca. 5%. 
 
I stedet burde kommunerne – og øvrige offentlige fordringshavere – gøre 
meget mere ud af et egentligt rykker- og opkrævningsarbejde med f.eks. 
indgåelse af betalingsaftaler med restanterne, inden kravene sendes til 
egentlig inddrivelse. Fremfor at vælge ”den nemme løsning” og blot sen-
de kravet til inddrivelse gennem Gældsstyrelsen. 
 
Skatteministeriet og Skatteforvaltningen bærer naturligvis et stort ansvar 
for udviklingen i de offentlige restancer – men de øvrige offentlige for-
dringshavere er bestemt ikke uden ansvar. 
 
Det er i øvrigt forbundets opfattelse, at gældsinddrivelsen bør være til 
stede på alle lokationer i Skatteforvaltningen for at bevare nærheden som 
inddrivelsesmoment. Det vil ikke kunne etableres på én gang her og nu – 
men bør i stedet indtænkes ved den fremtidige rekruttering, så opgaven 
gradvist forankres over hele landet. 
 

 
6.   Vurderingsområdet 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om regeringens beslutning om 
udskydelse af den nye ejendomsbeskatning, som kan have konsekvenser 
for medarbejdere i Vurderingsstyrelsen og Skattestyrelsen – og om det 
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faktum, at tillidsrepræsentanterne ikke var orienteret om udskydelsen for-
inden offentliggørelse. 
 
De to styrelser skylder en nærmere redegørelse omkring konsekvensen 
for medarbejderne – især i Ejendomscentret i Svendborg under Skattesty-
relsen. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse omkring de mulige konse-
kvenser. Hvis det medfører, at der er medarbejdere i dele af Skattefor-
valtningen, som kommer til at mangle arbejdsopgaver på grund af udsky-
delsen, må der kunne arbejdes på tværs i Skatteforvaltningen, så de på-
gældende midlertidigt kan løse andre opgaver – også selvom det er for en 
anden styrelse. 
 
Forbundet vil drøfte problemstillingen med de øvrige organisationer for-
ud for det næste møde i Skatteforvaltningens Hovedsamarbejdsudvalg. 
 
 

7.   Forbundets TR-struktur 
  

Redaktør Ole Pedersen henviste til appendiks til forbundets vedtægter, 
som regulerer inddelingen i valgenheder og valgenhedernes dæknings-
område. Der er et aktuelt behov for revidering af vedtægterne – bl.a. i 
forbindelse med Skattestyrelsens flytning til de nye lokaler i Copenhagen 
Towers, som derfor skal oprettes som en selvstændig valgenhed. 

 
Samtidig ønsker Valgenhed Grenaa at ændre navn til Valgenhed Grenaa-
Randers, da den omfatter medlemmer på begge adresser. 

 
Hovedbestyrelsen gennemgik appendiks og besluttede at foretage ju-
steringer som konsekvens i ændringen af Skatteforvaltningens 
adresser – herunder oprettelse af København, Copenhagen Towers 
som en ny valgenhed og samling af adresserne i Roskilde til én valg-
enhed på baggrund af medlemmernes ønske. 
 
Ole Pedersen henviste til, at der på hovedbestyrelsesmødet i december 
skal foretages udskrivning af valg af tillidsrepræsentanter i 1. kvartal 
2020 – herunder fastlæggelse af det antal tillidsrepræsentanter, der kan 
vælges i den enkelte valgenhed. 
 
Valgenheder, der ønsker valg af flere tillidsrepræsentanter end medlems-
tallet berettiger til, skal derfor indsende anmodning herom inden decem-
bermødet. Umiddelbart blev der på mødet tilkendegivet et ønske om valg 
af ekstra tillidsrepræsentanter i valgenhederne i Svendborg, Haderslev, 
Middelfart, Roskilde samt København, Kystvejen. 
 
Hovedbestyrelsen gennemgik forbundets samlede konstituering i relation 
til repræsentation i samarbejdsudvalg m.v. i Skatteforvaltningen. 
 
Kontaktforum med departementschefen 
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Jørn Rise  
 
Skatteforvaltningens Hovedsamarbejdsudvalg (HSU) 
Jørn Rise 
Allan Christensen 
Suppleanter: 
Jan Magnusson 
Lene Höilund 
 
Skatteforvaltningens Hovedarbejdsmiljøudvalg (HAMU) 
Niels Gyrsting 
 
Skatteforvaltningens Kompetence- og onboardingudvalg 
Anette Albrechtsen 
Allan Christensen 
Suppleant: 
Charlotte Rosdahl Schou 
 
Skattestyrelsens Hovedsamarbejdsudvalg (HSU) 
Jørn Rise 
Allan Christensen 
Charlotte Rosdahl Schou 
Jan Magnusson 
Suppleanter i prioriteret rækkefølge: 
Niels Gyrsting 
Henrik Møller  
 
Samarbejdsudvalg Person 
Kim Jensen 
Stine Palmelund 
Tine Vestergaard Todsen 
 
Samarbejdsudvalg Erhverv 
Britta Kirkeby 
Elin Skottrup Thygesen 
Heidi Østerballe  
Suppleant: 
Niels Gyrsting 
René Windzor  
 
Samarbejdsudvalg Selskab 
Jan Magnusson 
Nini Teisen 
Søren Holt 
Suppleant: 
Niels Gyrsting 
Henrik Møller  
 
Samarbejdsudvalg Særlig kontrol 
Charlotte Rosdahl Schou 
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Morten Dannemann Jensen  
 
Samarbejdsudvalg Jura 
Torben Elian  
 
Samarbejdsudvalg Økonomi 
Marianne Ravn  
 
Skattestyrelsens Trivselsudvalg 
Niels Gyrsting 
Allan Christensen  
 
Skattestyrelsens Økonomiudvalg 
Jørn Rise 
Allan Christensen 
Niels Gyrsting  
(Deler to pladser) 
 
Skattestyrelsens Kompetenceudvalg 
Anette Albrechtsen 
Charlotte Rosdahl Schou  
 
Gældsstyrelsens Samarbejdsudvalg (SU) 
Lene Höilund 
Frank Thor 
Anita Illum 
Jette Quaade 
Suppleanter: 
Susanne Brixum 
Poul Stensbek Pedersen 
Peter Hansen 
 
Gældsstyrelsens Kompetenceudvalg 
Anette Albrechtsen 
 
Toldstyrelsens Samarbejdsudvalg (SU) 
Kim Andersen 
Jørn Laursen 
 
Toldstyrelsens Uniformsudvalg 
Laila Gori Jessen 
 
Vurderingsstyrelsens Samarbejdsudvalg (SU) 
Tina Iversen 
Claus Rossing 
 
Motorstyrelsens Samarbejdsudvalg (SU) 
Helle Lundquist 
Suppleant: 
Nini Teisen 
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Udviklings- og Forenklingsstyrelsens Samarbejdsudvalg (SU) 
Jens Norlund 
Ulla Kær Andersen 
 
Administrations- og Servicestyrelsens Samarbejdsudvalg (SU) 
Jens Norlund 
 
Spillemyndighedens Samarbejdsudvalg (SU) 
Birgit Elnegaard 
Suppleant: 
Jacob Bork Klitgaard 
 
Skatteankestyrelsens Samarbejdsudvalg (SU) 
Carsten Lagoni 
Suppleant: 
Pernille Pedersen 
 
Departementets Samarbejdsudvalg (SU) 
Tina Charlotte Olsen 
 
Hovedbestyrelsen besluttede at godkende konstitueringen i overens-
stemmelse med ovenstående. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede konstituering af en næstformand for TR-
Fagforum Økonomi under Skattestyrelsen. Konstitueringen behandles 
skriftligt, når der har været kontakt med mulige kandidater. 
 
I Gældsstyrelsen er kommet yderlige en afdeling med underdirektør, da 
stabsafdelingen er delt i to. Konstituering af koordinerende tillidsrepræ-
sentant for de to nye afdelinger sker skriftligt efter indstilling fra TR-
Forum Gæld. 

 
 
8.   Forbundets interne kommunikation 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om status på arbejdet med ram-
mer for forbundets interne kommunikation. 
 
Redaktøren og de faglige sekretærer er i gang med at udarbejde beskri-
velser af opgaver og ansvarlige på de forskellige områder. Når materialet 
er klar, vil det blive behandlet i hovedbestyrelsen. 
 
Det nedsatte strukturudvalg vil også blive involveret i processen. Struk-
turudvalget afholder næste møde den 20. januar 2020.  

 
 
9.  Status for flytteplaner 
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Forbundsformand Jørn Rise orienterede om status på forbundets arbejde 
som konsekvens af flytteplanerne i Skatteforvaltningen. 
 
Der er en dialog med CO10 omkring tre konkrete sager med forflyttelse 
af medlemmer, hvor det undersøges nærmere, om der er baggrund for at 
anlægge en retssag mod Skatteforvaltningen. 
 
Hovedbestyrelsen blev endvidere orienteret om nogle konkrete sager om 
flytning af medlemmer – herunder medlemmer på motor i Høje Taastrup, 
hvor opgaverne flytter til Aalborg. 
 
Hovedbestyrelsen havde på den baggrund en drøftelse af forskellige for-
hold og konkrete sager vedrørende forflyttelser. 
 

 
10. Enkeltsager 
  

Hovedbestyrelsen blev orienteret om personsager. Der refereres ikke fra 
punktet. 
 
 

11. PULS – Tillæg ´20 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at han havde deltaget i et 
skype-møde med direktør Claus Henrik Larsen og underdirektør Dorte-
Pia Ravnsbæk fra Administrations- og Servicestyrelsen, hvor styrelsen 
havde orienteret om planerne for processen for PULS og Tillæg ´20. 
 
Planen er, at PULS skal afholdes i første halvdel af 2020 samtidig med 
lønsamtalerne. Det er meningen, at tillæg skal udbetales inden sommerfe-
rien. Der vil dog kunne være områder, hvor det vil være svært at komme 
i mål til tiden. 
 
Forbundet har tilkendegivet støtte til den planlagte afvikling af samtaler-
ne – dog således, at der bør være ophold i samtalen, så der er en klar ad-
skillelse mellem selve samtalen og lønsamtalen. Alle skal være bevidste 
om, hvornår der under samtalen tales om løn. 
 
Specialister og chefkonsulenter har i dag en opgørelsesdato pr. 1. sep-
tember, som det er tanken at flytte til 1. januar. Administrations- og Ser-
vicestyrelsen vil udarbejde et forslag til en overgangsordning, som orga-
nisationerne så kan forholde sig til. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede forslag til procedure for PULS og Tillæg ´20, 
som forbundet umiddelbart kan tilslutte sig. 
 
Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om, at evaluering af Tillæg ´19 
behandles på hovedbestyrelsesmødet i december.    
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12. Ledelsesværktøjer 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om de seneste forhandlinger om 
fastholdelsestillæg, og hovedbestyrelsen drøftede på den baggrund bl.a. 
fastholdelsestillæg til nogle konkrete medlemmer. 
 
Hovedbestyrelsen havde ligeledes en drøftelse af muligheden for at an-
vende fleksibel arbejdstid bl.a. i form af HAP-dage. Muligheden for an-
vendelse af fleksibel arbejdstid indgår ikke længere i de forhandlinger 
omkring anvendelse af ledelsesværktøjer, der afholdes mellem Admini-
strations- og Servicestyrelsen og personaleorganisationerne, og det skal 
derfor aftales rundt omkring med den enkelte leder. 
 
Der mangler en samlet opgørelse af, om der er sket stramninger i forhold 
til anvendelse af HAP-dage – og dokumentation for, om eventuelle 
stramninger er sket på baggrund af centrale udmeldinger. Forbundet ef-
terlyser derfor tilbagemeldinger fra tillidsrepræsentanterne om anvendel-
sen rundt omkring, som så kan danne grundlag for eventuelle initiativer 
fra forbundet. 
 

 
13. Lederevaulering 
  

Forbundsformand Jørn Rise henviste til et spørgsmål om tillidsrepræsen-
tanternes mulighed for at få adgang til resultatet af evaluering af ledere i 
forbindelse med den gennemførte lederevaluering. 
 
Forbundet har ikke modtaget en oversigt over resultatet af lederevalue-
ringen, og Chefkredsens formand Bjarne Madsen orienterede om, at 
kredsen alene har modtaget sammenstillede tal for kredsens medlemmer. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede muligheden for at få adgang til de overordne-
de resultater af lederevalueringen og vil bringe spørgsmålet op i Skatte-
forvaltningens Hovedsamarbejdsudvalg.  
 
 

14. 365 - MyAnalytics  
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om henvendelse fra medlemmer, 
som har undret sig over, at de er begyndt at modtage mails fra Office 
365/MyAnalytics. Det betragtes som en form for overvågning. 
 
Der har ikke været nogen information fra Skatteforvaltningen om den 
nye funktion – herunder muligheden for at slå det fra. Det er der nemlig 
mulighed for at gøre, men det skal gøres individuelt af den enkelte. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede funktionen – herunder, at nogle også har op-
levet adgang til analysen vedrørende kolleger. Forbundet vil på den bag-
grund undersøge forholdet nærmere i dialog med Skatteforvaltningen – 
bl.a. for at sikre, at der ikke sker overvågning af medlemmerne. 
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15. Folkemødet 2020 
  

Forbundsformand Jørn Rise henviste til Folkemødet på Bornholm i juni 
2020. Af hensyn til planlægningen vil det allerede nu være hensigtsmæs-
sigt, at hovedbestyrelsen drøfter, om forbundet skal afholde en eller flere 
events. 
 
Hovedbestyrelsen havde derfor en foreløbig drøftelse af temaer for muli-
ge events – herunder bredt om nytten af afholdelse af events på Folke-
mødet. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at der kan arbejdes videre med under-
søgelse af muligheden for eventuelt at afholde en eller to events på 
Folkemødet i 2020.  
 
Nærmere beslutning omkring events træffes på hovedbestyrelsesmø-
det i januar – herunder en vurdering af, hvilken værdi en eller flere 
events vil have for forbundet. 
 
 

16. Mødeplan 
  

Forbundsformand Jørn Rise henviste til det udarbejdede forslag til møde-
plan for hovedbestyrelsen i 2020. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede følgende mødeplan for 2020: 
 
21. januar 
19. februar 
19. marts – med tillidsrepræsentantkonference 19. og 20. marts 
15. april 
19. maj 
18.-19. juni 
18. august 
15. september 
19. oktober – med kongres 20. og 21. oktober 
10. november 
7.-8. december 
 
 

17. CO10´s repræsentantskab 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om dagsordenen for repræsen-
tantskabsmøde i CO10 den 20. november 2019.  
 
Hovedbestyrelsen drøftede dagsordenen for mødet. 
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Formanden for Seniorkredsen, Marianne Nielsen, orienterede om, at 
Sammenslutningen af Senior-/pensionistforeninger i CO10 har afholdt et 
møde med CO10´s formand og SKAF´s sekretariat omkring udviklingen 
i tjenestemandspensionerne. 
 
 

18. Evaluering af repræsentantskabsmødet 2019 
  

Hovedbestyrelsen evaluerede form og indhold på forbundets repræsen-
tantskabsmøde den 22. og 23. oktober i Horsens. 
 
Der blev bl.a. peget på, at den aktuelle status var meget lang – men sam-
tidig, at den var en god opsamling på det, der var sket i løbet af året. 
 
Nogle tillidsrepræsentanter havde dog efterlyst, at indholdet i punktform 
blev sendt ud forud for mødet. 
 
Der var tilfredshed med rammerne i Horsens og programmet, som havde 
givet tid til drøftelser i TR-fora. Dog var der fra tillidsrepræsentanter på 
Sjælland udtrykt ønske om, at det næste gang blev afholdt lidt mere cen-
tralt i landet. 
 
 

19. Nyt fra sekretariatet 
  

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende: 
 

 Der arbejdes fortsat på mulighederne for etablering af et sekreta-
riatsfællesskab med en eller flere organisationer. 

 Der har været afholdt møde med TAT – Tekniske- og Admini-
strative Tjenestemænd – om et muligt samarbejde omkring de 
medlemmer, der er blevet overflyttet til Bygningsstyrelsen. 

 
Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om, at de grundlønsforbedringer 
for fagkonsulenter, der blev aftalt ved aftale- og overenskomstforhand-
lingerne i 2018, endnu ikke er udmøntet, da der stadig forhandles om 
udmøntning af det tillæg til funktionsledere, der ligeledes var en del af 
OK 18. 
 
Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede bl.a. om følgende: 
 

 FH vil afvikle en søgningskampagne til professionsbachelorud-
dannelser på velfærdsområde, som rettes mod ansøgning via kvo-
te 1 og kvote 2 i 2020. Dansk Told & Skatteforbund har tilkende-
givet interesse i at deltage i kampagnen. I den forbindelse forven-
tes der en udgift på mellem 12.500 og 25.000 kr. 

 Udmelding om arbejde på hverdage mellem jul og nytår er for 
stram, hvorfor forbundet vil forsøge at få formuleringen ændret. 
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 FH tilbyder en ny faglig uddannelse rettet mod unge. Uddannel-
sen, som er uden omkostning for forbundet, vil blive tilbudt med-
lemmerne af forbundets studieråd. 

 
 

20. Nyt fra kredse og TR-fora 
  

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, orienterede 
bl.a. om følgende: 
 

 Spørgsmål om ekstraordinære medlemmers mulighed for at del-
tage i møder i valgenhederne. 
Redaktør Ole Pedersen henviste til, at det er op til den enkelte 
valgenhed selv at beslutte i hvilket omfang, de ekstraordinære 
medlemmer inviteres med til møder, men at valgenhederne får 
samme rådighedsbeløb – 180 kr. om året – for ekstraordinære 
medlemmer som for ordinære. Der vil derfor blive sendt en over-
sigt over de ekstraordinære medlemmer ud til valgenhederne. 

 Alarm har været udløst i Skatteforvaltningens bygning i Aalborg, 
som derfor var blevet rømmet. Årsagen var en efterladt taske. 

 Der laves nu en behovsanalyse for en kantine i Struer. Andre ste-
der er antallet af betalende kunder faldet meget – og det er util-
fredsstillende, at der ikke længere er favorable priser i kantinerne 
for foreninger. 

 
Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede bl.a. om følgen-
de: 
 

 Det kan give problemer, når Administrations- og Servicestyrelsen 
henviser opgaver til at blive varetaget af huset, når huset ikke har 
et selvstændigt budget og måske rummer flere styrelser. 

 Der savnes information omkring indretning af Lerchesgade i 
Odense. 
Forbundsformand Jørn Rise henviste til, at det afventer møde med 
underdirektør Kristoffer Schantz. 

 
Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.), Niels Gyrsting, orienterede 
bl.a. om følgende: 
 

 Den fremtidige lokalisering af Udviklings- og Forenklingsstyrel-
sen samt Skatteforvaltningen i Høje Taastrup er fortsat uafklaret. 

 
Formanden for Valggruppe I, Jan Magnusson, orienterede bl.a. om møde 
i Samarbejdsudvalget for Selskaber samt om kommende dialogmøde. 
 
Næstformand Allan Christensen orienterede supplerende bl.a. om følgen-
de: 
 

 Der afholdes møde i Skattestyrelsens Hovedsamarbejdsudvalg 
den 11. december 2019.  
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 I Erhverv indsamles der oplysninger om individuelle mål. 
 Udbetaling Danmark var anledning til ændring af årsopgørelsen 

for 2018 for 100.000 enlige forsørgere, hvilket gav anledning til 
et stort antal henvendelser til kundecentret. Der var ikke oriente-
ret internt i Skattestyrelsen om de fejlagtige årsopgørelser.  

 
Formanden for Valggruppe II, Lene Höilund, orienterede bl.a. om føl-
gende:  
 

 Udfordringer med at få kolleger fra andre styrelser til at hjælpe 
ved fogedalarmer i huset. 

 Der er sendt saldorykkere ud fra Gældsstyrelsen. 
 Nyt trivselsværktøj evalueres ved fokusgruppeinterviews. 
 I en enhed har 23 søgt om optagelse på diplom i skat – kun 8 har 

fået lov med økonomi som begrundelse. 
 En underdirektør vil gerne have arbejdsmiljørepræsentanten med 

til dialogmøder. 
 Vurderingsstyrelsen har sendt prøvevurdering til 80.000 – indtil 

videre er der kommet 15.000 tilbagemeldinger. 
 I Vurderingsstyrelsen opleves der megen silotænkning i forhold 

til Skattestyrelsen. 
 Der er lanceret et nyt dialogværktøj til styrkelse af kompetence-

udvikling i det nye E&G vurderingssystem. 
 

Formanden for Valggruppe III, Kim Andersen, orienterede bl.a. om føl-
gende: 
 

 Forlydende om, at Toldstyrelsen vil stramme op omkring senior-
politik og fokusere mere på kritiske kompetencer. 

 Toldstyrelsen har nu ca. 800 medarbejdere. 
 Tillidsrepræsentanterne i Toldstyrelsen afholder uformelle fro-

kostmøder med tillidsrepræsentanterne for de andre personaleor-
ganisationer samt den stedlige arbejdsmiljørepræsentant. 

 
Formanden for Valggruppe IV, Jens Norlund, orienterede om, at han har 
besøgt medlemmerne i Administrations- og Servicestyrelsen. Der arbej-
des fortsat på at få valgt en tillidsrepræsentant, der organisatorisk hører 
til styrelsen. 
 
Formanden for Chefkredsen, Bjarne Madsen, orientere bl.a. om følgende: 
 

 Kredsen har kigget på resultatet af APV, MTU og lederevaluerin-
gen, og den overordnede konklusion er, at der er rigtig gode che-
fer på kredsens område. 

 Chefkredsen vil gå i dialog med Administrations- og Servicesty-
relsen omkring de adresseansvarliges opgaver – herunder beretti-
gelsen af at bruge en leder til udførelse af opgaver af praktisk ka-
rakter. 
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 De adresseansvarlige ønsker tillæg for varetagelse af de opgaver, 
der er forbundet hermed, hvilket kredsen også går i dialog med 
Administrations- og Servicestyrelsen omkring. 

 
21. Nyt fra udvalg 
  

Formanden for Arbejdsmiljøudvalget, Niels Gyrsting, orienterede om, at 
FH afholder et seminar omkring arbejdsmiljø, som falder sammen med 
hovedbestyrelsesmødet i december. Kim Jensen deltager derfor i semina-
ret som repræsentant for Dansk Told & Skatteforbund. 
 
Udvalgets rapport om de fysiske forhold på baggrund af APV/MTU be-
handles på hovedbestyrelsesmødet i december.  
 
Arbejdsmiljørepræsentanter og arbejdsmiljøledere har været på efterud-
dannelse i Billund, hvor stress var temaet – et rigtig godt arrangement. 
 
Det er vigtigt, at tillidsrepræsentanterne husker at samarbejde med ar-
bejdsmiljørepræsentanterne – de to grupper kan hjælpe hinanden. 
 
Der afholdes møde i Skatteforvaltningens HAMU den 14. november, 
hvorfor forbundets arbejdsmiljøudvalg afholder møde den 13. november. 
 
 

 
 
 Jørn Rise  Ole Pedersen 
 
 

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 12. december 2019 
 
 

 
 
Jørn Rise Allan Christensen

Jan Magnusson Lene Höilund

Jens Norlund Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum Henrik Møller
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Niels Gyrsting Kim Andersen

 
 
 
Bjarne H. Madsen 
 

Marianne Nielsen

 
 


